
Geachte college en gemeenteraad van gemeente Heerde.

3 jaar geleden heeft u het besluit genomen om akkoord te gaan met de oprichting van een breed 
gedragen Ondernemersfonds in de gemeente Heerde met een proeftijd van 3 jaar. Teneinde 
tegemoet te komen aan de bezwaren van uit de agrarische sector om deel te nemen aan het fonds is 
afgesproken dat alle ondernemers uit deze sector de bijdrage aan het fonds konden terugvragen bij 
het OFGH.

Het jaarlijkse subsidiebedrag bedraagt ongeveer € 160.000

Inmiddels bestaat het OFGH 3 jaar en kende het fonds een vliegende start. In het eerste jaar is er 
voor € 170.000 aangevraagd uit het fonds, waarvan een bedrag is goedgekeurd en uitgegeven van € 
113.000. (schoolzwemmen, glasvezel). 
In 2020 is er voor een bedrag ter hoogte van €180.000 goedgekeurd, waarvan uiteindelijk € 114.000 
is uitbetaald veroorzaakt door het corona virus.
Door corona ging er veel on hold, maar ontstonden er ook juist mooie initiatieven zoals de 
introductie van een kortingskaart, te besteden bij de plaatselijke ondernemers en heeft het OFGH 
het initiatief genomen voor een coronasteunfonds voor ondernemers. Dit ism met de Jan van 
Nienhuisstichting, Van der Zee stichting en Gemeente Heerde.

Dit jaar is er tot op vandaag voor € 195.000 aan aanvragen ingediend.

De aanvragen variëren van bloembakken in de dorpen tot hulp bij het aanleggen van glasvezel voor 
bedrijven op het industrieterrein. En van evenementen tot het ondersteunen van een 3D printer 
project met de scholen. De aanvragen komen uit alle sectoren uit ondernemend Heerde, vanuit de 
middenstand tot de scholen en vanuit de agrarische sector tot de zorgsector. Een overzicht hiervan 
treft u aan in het evaluatieverslag.

Een wezenlijk onderdeel van het OFGH is de structurele steun aan Visit Heerde waardoor de 
marketing professional betaald kan worden.
Dit gezegd hebbende mogen wij stellen dat het OFGH zijn bestaan meer dan heeft bewezen en 
fungeert als verbindende factor tussen alle ondernemingen in de breedste zin om onze gemeente 
gezond en leefbaar te houden.

De agrarische sector heeft gedeeltelijk gebruik gemaakt van de teruggave regeling zoals met de raad 
is afgesproken bij de start.
Zo’n 35 ondernemers vragen jaarlijks hun geld terug en dat is ongeveer 38% van alle agrarische 
ondernemingen in Heerde. Het bedrag van teruggave ligt zo rond de € 10.000 en dat is 40% van de 
totaal betaalde aanslag uit deze sector.
Ondanks vele pogingen en initiatieven om vanuit het OFGH samen te werken met de agrarische 
sector is dit tot op heden helaas niet gelukt. 

Ik rond af en kom tot het volgende;

• Het OFGH is een niet meer weg te denken stimuleringsfonds geworden voor alle ondernemers 
uit de Gemeente Heerde

• Wij sluiten ons dan ook graag aan bij het memo van het college voor voortzetting van het fonds 
voor een periode van 5 jaar.

• Ook sluiten wij ons aan bij een vereenvoudiging van de subsidie verrekening zoals door het 
college wordt voorgesteld



• Tevens sluiten wij ons aan bij het voorstel van het college om de teruggave aan de agrarische 
sector in stand te houden in de hoop op een vrijwillige samenwerking in de toekomst.

o Dit laatste echter met de volgende kanttekening die afwijkt van het voorstel van het 
college.

o Nml dat de teruggaveregeling voor de agrarische sector per direct wordt opgeheven 
zodra uit andere sectoren ook om teruggave wordt gevraagd.

• Argumentatie
o Een teruggaafregeling voor één sector is juridisch niet houdbaar
o Geeft veel administratieve rompslom
o Bij een teruggave regeling voor alle sectoren gaan wij voorbij aan het free riders principe
o En komt het voortbestaan van het OFGH en Visit Heerde per direct in gevaar

Het college geeft aan dat zij in dat geval terug gaan naar de raad voor een hernieuwd advies. 
In onze ogen geeft dat veel onduidelijkheid en onzekerheid binnen het OFGH en Visit Heerde. 
Het getuigt van goed ondernemerschap en visie om voorbij de huidige horizon te kijken door vooraf 
de te verwachten problemen te tackelen zonder afbreuk te doen aan de huidige besluitvorming.

Even vanuit de kantlijn: In 2021 heeft het OFGH 1 aanvraag gehad voor teruggave uit een andere 
sector. Deze is afgewezen door het OFGH.


